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ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ 13 

Αθήνα, 12 Δεκεμβρίου 2022 

Αντί διεκδικήσεων αποπροσανατολισμός και... εκφοβισμός!! 

Σήμερα, που τα αποτελέσματα των επιλογών της πλειοψηφίας του ΣΣΤΕ συνεχίζουν να 
αποτυπώνονται στο πορτοφόλι του συνταξιούχου της ΤτΕ και τα περιθώρια νέων υπο-
σχέσεων είναι ανύπαρκτα, το Προεδρείο προσφεύγει σε ένα ακόμα παραλήρημα παραπλη-
ροφόρησης και αυταρχισμού, όπως αυτό της τελευταίας εξασέλιδης(!!) ανακοίνωσης, ώ-
στε να αποποιηθεί τις ευθύνες του. Όμως η ώρα της αποκάλυψης έχει πλέον έρθει, η πραγμα-
τικότητα είναι αμείλικτη!!  

1. Αναπροσαρμογή συντάξεων κατά 7,75% από 1.1.2023.  

Αντί να δεσμευτεί πως την αύξηση του 7,75% την διεκδικούμε και στο Μέρισμα - Επικου-
ρική (20% επικουρική + 16% πρόγραμμα), όπως ρητά και παγίως εφαρμοζόταν σε υλο-
ποίηση των ΣΣΕ 1948 και 1951, ισχυρίζεται πως η αύξηση αφορά μόνο τις κύριες συ-
ντάξεις!! Οι συνταξιούχοι όμως ακούσαμε τον αρμόδιο Υπουργό να δηλώνει τα αυτονόητα 
στα ΜΜΕ: Το Δημόσιο δεν μπορεί να δώσει αυξήσεις στις επικουρικές, αλλά τα ταμεία, που 
χρηματοδοτούν τις επικουρικές, έχουν αυτή τη δυνατότητα!! Αλήθεια, το δικό μας Μέρι-
σμα-Επικουρική, το καταβάλλει η ΤτΕ σε εφαρμογή των ΣΣΕ και συμφωνιών ή το 
Δημόσιο και ο κρατικός προϋπολογισμός;;  

Η πλειοψηφία, αντί να απαντήσει καθαρά στο παραπάνω ερώτημα, προσφεύγει σε χρήση 
στοιχείων που καμιά σχέση δεν έχουν με το ερώτημα και την αγωνία των συνταξιούχων, αν 
θα δοθεί η αύξηση στο σύνολο του Μερίσματος ή στην πράξη θα καταργηθούν οι ΣΣΕ!! Επι-
σημαίνει πόσο τυχεροί είμαστε, που δεν κάναμε αναπροσαρμογή–επανυπολογισμό των συ-
ντάξεών μας, όμως τα στοιχεία που η ίδια παραθέτει την εκθέτουν: 

Το 66,34% των συνταξιούχων του ΕΦΚΑ, θα λάβουν την αύξηση του 7,75%, ενώ το υπό-
λοιπο 33,66%, θα συμψηφίσουν την αύξηση με την προσωπική τους διαφορά!! Πόσοι από 
τους συνταξιούχους της ΤτΕ, που είχαν μόνιμη και σταθερή εργασία, σημαντικά μεγαλύτερες 
αποδοχές και πλήρωναν διπλάσιες σχεδόν εισφορές των συνταξιούχων του ΕΦΚΑ, θα είχαν 
προσωπική διαφορά;; ΚΑΝΕΝΑΣ ή ΣΧΕΔΟΝ ΚΑΝΕΝΑΣ!! Αν το Προεδρείο γνωρίζει στοιχεία 
σχετικά με την αναπροσαρμογή των συντάξεων και την προσωπική διαφορά γιατί δεν τα 
παρουσιάζει, όπως έκανε για τη μεταφορά του 12% της επικουρικής στο πρόγραμμα περιφε-
ρόμενο ανά την Ελλάδα;; 

 

2. Εξέλιξη αποφάσεων δικαστηρίων σε αγωγές συνταξιούχων 

Η πλειοψηφία του ΣΣΤΕ γνωρίζει, πως αν τελικά δεν δοθεί η αύξηση και στο Μέρισμα – Επι-
κουρική, τουλάχιστον στους πριν την 1.1.1993 ασφαλισμένους και συνταξιούχους, 
αυτό θα οδηγήσει σε αποδοχή στην πράξη της κατάργησής των ΣΣΕ 1948 και 1951, αλλά και 
των συμφωνηθέντων μεταξύ ΣΥΤΕ/ΣΣΤΕ–Διοίκησης πριν τον διαχωρισμό του Μερίσματος!! 



Γεγονός που θα αποκαλύψει ταυτόχρονα, πως η προσφυγή στον Άρειο Πάγο για την υπερά-
σπιση δήθεν των ΣΣΕ έγινε για «ξεκάρφωμα»…!!  

Φυσικά κρύβουν επιμελώς πως με τις αγωγές των δικηγόρων τους γίνεται ουσιαστικά α-
ποδεκτό πως δεν υπάρχει αυτοτέλεια και ανεξαρτησία του ασφαλιστικού μας συστή-
ματος, αφού διεκδικούν μόνο ό,τι έχει κριθεί αντισυνταγματικό από το ΣτΕ!! Οι περικοπές 
του πρώτου μνημονίου, η μετατροπή των δώρων και του επιδόματος αδείας σε βοηθήματα 
(400+200+200), η ΕΑΣ και εκείνη του ν. 4024/2011(πρώτο μνημόνιο) που δεν είχε εφαρμο-
στεί μέχρι το διαχωρισμό του Μερίσματος, θεωρούν πως καλώς έχουν επιβληθεί!! 

Αυτή είναι και η μεγάλη διαφορά των αγωγών που ασκήθηκαν από άλλα δικηγορικά γραφεία 
και όχι από τους Εν Δράσει, όπως σκόπιμα αναφέρουν!! Με αυτές διεκδικείται το σύνολο 
των πάσης φύσεων περικοπών που επιβλήθηκαν στους συνταξιούχους από το 2010, 
με βάση την Καταστατικά και με νόμο κατοχυρωμένη αυτοτέλεια και ανεξαρτησία του ασφα-
λιστικού μας συστήματος και την έλλειψη του λεγόμενου δημόσιου συμφέροντος για το οποίο 
και επιβλήθηκαν οι περικοπές!! Οι μισθοί και οι συντάξεις στο προσωπικό της ΤτΕ καταβάλ-
λονται από την ΤτΕ και όχι από τον Κρατικό Προϋπολογισμό!! Για αυτό εξ άλλου και ο 
ίδιος ο Πρόεδρος έλεγε και δεσμευόταν πριν το διαχωρισμό, ότι οι περικοπές στην Τράπεζα 
πάνε σε ειδικό κουμπαρά, από τον οποίο σταδιακά θα μας επιστραφούν μέσω του Προγράμ-
ματος!!  

Ας μην βιάζονται. Αποφάσεις θετικές ή αρνητικές μονομελών πρωτοδικείων, ακόμα και εφε-
τείου, δεν είναι τελεσίδικες… Όλοι γνωρίζουμε ότι η διαδικασία στην ελληνική δικαιοσύνη θα 
ολοκληρωθεί στην ανώτατη βαθμίδα (ΣτΕ, Α.Π.), και εκκρεμεί κατόπιν αυτή των ευρωπαϊκών 
δικαστηρίων… Ας θυμηθούμε πως στην υπόθεση Μπαλασκώνη τα κατώτερα δικαστήρια ή-
ταν όλα αρνητικά, αλλά το ΣτΕ τον δικαίωσε… Ευχόμαστε όλες οι αγωγές των συναδέλφων 
μας να δικαιωθούν και δεν χαιρόμαστε για τυχόν δικαστικά κέρδη της Τράπεζας.  

 

3. Αυτοί έχουν λόγους να ξεχνούν, οι συνταξιούχοι κανέναν… 

Για να προετοιμάσουν το όλο κλίμα για αυτά που έρχονται (κατάργηση ΣΣΕ και συμφωνιών), 
προσφεύγουν στην αναφορά πως: «η ΤτΕ δεσμεύεται να μην εκχωρήσει πρόσθετα προ-
νόμια στο προσωπικό της, αλλά και να εναρμονίσει τις βασικές παραμέτρους του 
συνταξιοδοτικού της ταμείου με αυτές του ΙΚΑ», που περιλαμβάνεται στο μεμοράντουμ 
του πρώτου μνημονίου και επαναλαμβάνεται στον εφαρμοστικό νόμο του δευτέρου μνημο-
νίου, που υπογράφηκαν επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Ν.Δ.!! Ξεχνούν όμως ότι:  

Α. Για το θέμα αυτό έγινε άμεση κινητοποίηση του προσωπικού, με κατάληξη την συνάντηση 
ΣΥΤΕ-Διοίκησης, στην οποία παραβρέθηκαν ο Διευθυντής Διοικητικού και ο Διευθυντής Νο-
μικών Υπηρεσιών και εκδόθηκε η 40/27.8.2010, ανακοίνωση του ΣΥΤΕ, στην οποία εκτός άλ-
λων αναφέρονται: « … μέσα από μια πολύωρη και ενδελεχή συζήτηση, διευκρινίστηκε πως: 

1. Όσον αφορά το θέμα της μείωσης των αποδοχών…., θα επανεξεταστεί… στα πλαί-
σια της κλαδικής ΣΣΕ και του Νόμου. (αφορά τους μισθούς…)  

2. …., με τη διατυπωθείσα δέσμευση στο θέμα του Ασφαλιστικού, …. η Διοίκηση, ήθελε 
να στείλει καθαρό μήνυμα πως δεν πήραμε τα Ταμεία στην Τράπεζα για να καρπω-
θούμε συνταξιοδοτικά προνόμια…»! 

Β. Τα παραπάνω, που φέρουν την υπογραφή του σημερινού Προέδρου ως Προέδρου τότε του 

ΣΥΤΕ, ηθελημένα τα ξεχνούν!!  

Αντί λοιπόν να διαμαρτυρηθούν και να καταγγείλουν την Τράπεζα, που οι δικηγόροι της, 
παραβιάζοντας συμφωνίες και αποφάσεις, ζητούν την απόρριψη των αγωγών με το επιχεί-
ρημα πως η ΤτΕ, από την παραπάνω δέσμευση και την Π.Υ.Σ.(Πράξη Υπουργικού Συμβουλίου) 
του 2012, ήταν υποχρεωμένη να περικόψει τις συντάξεις μας, επιχαίρουν γιατί τα 



δικαστήρια υιοθετούν τις απόψεις της Τράπεζας!! Αν όμως, όπως διατείνονται, ήταν 
δεσμευμένοι να προβούν σε περικοπές, από την παραπάνω αναφορά και την Π.Υ.Σ. του 2012, 
γιατί δεν την εφάρμοσαν και για τις αποδοχές των εν ενεργεία;;  

 

4. Με μηνύσεις και διώξεις, τρέχουν να προλάβουν την επερχόμενη οργή …  

Όσο περισσότερο αποκαλύπτεται η αδιέξοδη για τους συνταξιούχους πολιτική της πλειο-
ψηφίας αλλά και το έωλο των υποσχέσεών της, τόσο θα προσφεύγουν σε ακόμα πιο 
αντιδημοκρατικές και αυταρχικές πρακτικές. Σήμερα μηνύουν το συνάδελφο Φλεμε-
τάκη για τις αναρτήσεις του στο fb για συκοφαντική δυσφήμηση!! Όμως όχι ατομικά, ως 
Γοζαδίνος, Αντωνόπουλος και Κλητοράκη, που όπως ισχυρίζονται συκοφαντήθηκαν, 
αλλά ως ΣΣΤΕ με νομικούς παραστάτες τους δικηγόρους του Συλλόγου, με τη δικαιολογία 
πως με την ανάρτηση του συναδέλφου, συκοφαντήθηκε συλλήβδην ο ΣΣΤΕ και οι συνάδελ-
φοι που παρευρέθηκαν στη Γενική Συνέλευση του Οκτωβρίου!! Επειδή στηλίτευσε αυτό 
που διαπιστώσαμε ΟΛΟΙ, πως πριν ολοκληρωθεί η διαδικασία των ομιλιών, ψήφησαν με 
ανάταση χεριού 300 άνθρωποι και μετά την ψηφοφορία είχε αδειάσει η αίθουσα και έμει-
ναν ελάχιστοι για τη συνέχεια!!  

Ο ΣΣΤΕ, ως νομικό πρόσωπο, έχει Καταστατικό και αν κάποιο μέλος το παραβιάζει, πρώτα 
το εγκαλεί στην τάξη και αν αυτό δεν συμμορφωθεί, τότε προβαίνει στην προβλεπόμενη 
πειθαρχική διαδικασία και δεν ασκεί μηνύσεις στα μέλη του από τις εισφορές τους!! Η 
ανακάλυψη αυτής της πρακτικής εκ μέρους του ΣΣΤΕ, είναι πρωτοφανής για το συνδικαλι-
στικό μας κίνημα και φέρουν ακεραία την ευθύνη όσοι τυχόν ολοκληρώσουν (συνδικαλι-
στές και δικηγόροι), αυτή την λαθεμένη και ανιστόρητη απόφαση…  

Οι σύμβουλοι των Εν Δράσει, με δήλωσή μας στο Δ.Σ. του ΣΣΤΕ , που είναι κατατεθειμένη 
στα πρακτικά και αναρτημένη στο Ιστολόγιό μας, απείχαμε από τη συζήτηση αυτών των 
θεμάτων για όλους τους παραπάνω λόγους, σεβόμενοι το συλλογικό θεσμό και την ιστορία 
του χώρου μας, αλλά και διότι θέλαμε να μην δώσουμε τη δυνατότητα στη σημερινή πλειο-
ψηφία, να προχωρήσει στη διαγραφή του συναδέλφου από το ΣΣΤΕ.  

 

5. Ασφαλιστική κάλυψη των συνταξιούχων μας 

Χωρίς προηγούμενη απόφαση, ούτε καν συζήτηση στο Δ.Σ. του ΣΣΤΕ για ένα από πολλές α-
πόψεις σοβαρό θέμα, προτάθηκε στο Δ.Σ. η ανάθεση σε συγκεκριμένο ασφαλιστή διερεύνη-
σης προγράμματος πρόσθετης νοσοκομειακής ασφάλισής μας!!  

Ένα τόσο σημαντικό θέμα, ήρθε εντελώς απροετοίμαστα στο Δ.Σ. και χωρίς να έχουν διευκρι-
νιστεί σοβαρές παράμετροι κατοχύρωσης και ενίσχυσης του σημερινού επιπέδου παροχών 
και λειτουργίας του ΑΤΠΥΣΥΤΕ, ως αναντικατάστατου θεσμού και υποχρέωσης της ΤτΕ, να 
εγγυάται ως έχει υποχρέωση, τη σωστή και απρόσκοπτη οικονομικά λειτουργία του στο μέλ-
λον.…  

Αντιθέτως, με την ένταξη των νέων στο Πρόγραμμα από 1.1.2017, η Τράπεζα για πρώτη φορά 
στην απόφασή της, αναφέρει ρητά πως μπορεί να μειώνει την παγία οικονομική ενίσχυση 
του Ταμείου Υγείας αν απαιτηθεί οικονομική ενίσχυση του Προγράμματος(!!), ενώ συγχρό-
νως μέχρι σήμερα καθυστερεί και δεν έχει ολοκληρωθεί η συμφωνία για την ανέγερση Πρω-
τοβάθμιας Νοσοκομειακής Μονάδος στο οικόπεδο στο Χολαργό, για το οποίο έχει εκδοθεί και 
σχετική οικοδομική άδεια…  

Παράλληλα η Τράπεζα, εκποιεί ακίνητα των ασφαλισμένων της και την ίδια ώρα όχι μόνο 
αθετεί τις υποχρεώσεις που ανέλαβε να εκπληρώνει (διατάξεις των Καταστατικών των 
πρώην ταμείων), αλλά και καμιά συμφωνία δεν έχει γίνει για την χρήση του τιμήματος της 



πώλησης για κοινωνικούς σκοπούς και ειδικά για την ενίσχυση των ασφαλισμένων του 
ΑΤΠΥΣΥΤΕ και πρωτίστως των συνταξιούχων…  

Στη σημερινή συγκυρία το πρωτεύον δεν είναι να επιβαρυνθούν οι συνταξιούχοι με το κόστος 
πρόσθετης ιδιωτικής ασφάλισης, με ό,τι αυτό συνεπάγεται ταυτόχρονα για το μέλλον του 
ΑΤΠΣΥΤΕ, αλλά να τηρηθούν τα υπεσχημένα και να ενισχυθεί το Ταμείο αλλά και να καλυφ-
θούν ασφαλιστικά οι συνταξιούχοι της Τράπεζας από την ίδια, από το τίμημα της πώλησης 
των ακινήτων των ασφαλισμένων!!  

Για αυτό και αρνηθήκαμε την παρουσία μας κατά τη συζήτηση του θέματος, που το θεωρούμε 
αρκούντως επικίνδυνο, αν δεν διευκρινιστούν όσα προαναφέραμε, τη στιγμή μάλιστα που 
εξελίσσεται η προσπάθεια εκθεμελίωσης του θεσμού του ΕΣΥ!!  

 

6. Ξεκίνησαν με επιτυχία οι μηνιαίες συγκεντρώσεις μας στο ΣΣΤΕ!! 

Μετά από τρία σχεδόν χρόνια, στη διάρκεια των οποίων, λόγω covid 19, προσφύγαμε στη 
χρήση του διαδικτύου, την 1.12.2022, ξαναρχίσαμε τις συγκεντρώσεις μας στην αίθουσα 
συνελεύσεων του ΣΣΤΕ στη Λέκκα 23/25.  

Παρά τις προβλέψεις για κακοκαιρία και τις συγκεντρώσεις απεργών την ημέρα εκείνη, η 
συμμετοχή των συναδέλφων υπερέβη τις προσδοκίες μας. Η συζήτησή μας, εκτός από την 
λογική συγκίνηση που είχε η επαφή μας μετά από τόσο μεγάλο διάστημα, όχι μόνο ήταν πλού-
σια και δημιουργική, αλλά δεν έχασε τίποτα από τη φλόγα και τη ζωντάνια των προηγούμε-
νων… Ξεκινήσαμε καλά και δεσμευτήκαμε να συνεχίσουμε πλέον τακτικά, ορίζοντας νέο ρα-
ντεβού μέσα στο Γενάρη. 

 

Συνάδελφοι, έχετε τις θερμότερες ευχές μας  
για υγεία, αγάπη, οικογενειακή γαλήνη και ευημερία  

για τα Χριστούγεννα και την καινούργια χρονιά! 

 
 
Με συναδελφικούς χαιρετισμούς 
 
Η ΟΜΑΔΑ ΣΥΝΤΟΝΙΣΜΟΥ των “ΕΝ ΔΡΑΣΕΙ” Συνταξιούχων ΤτΕ 
 

Web:  https://endrasei-ste.blogspot.com/  
Facebook:  Συνάδελφοι ΤτΕ , Συνταξιούχοι Υπάλληλοι Τράπεζας Ελλάδος 

Viber:  ΤτΕ Κοινότητα 

Email:  endrasei.ste@gmail.com 

https://endrasei-ste.blogspot.com/
https://www.facebook.com/groups/synadelfoi.tte
file:///D:/Dimitris/Documents/EN-DRASEI/shorturl.at/ilw12
mailto:endrasei.ste@gmail.com

